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KASEJOVICKÉ NOVINY
Měsíčník města Kasejovice a obcí Hradiště, Nezdřev, Oselce a Životice

Nedělní odpoledne mělo v Kasejovicích punc svátečnosti. 
Budova špýcharu nedaleko nádraží ČD se stala cílem mnoha 
hostů, kteří si nenechali ujít otevření druhé části výstavy 
artefaktů doby minulé. Po zpřístupnění první části v loňském 
roce 30.7.2022 tak dokázala hlavní iniciátorka Dana 
Matějovská dotáhnout svůj projekt do finální podoby.
Avizovaný čas začátku akce byl dodržený a celkem slušná 
návštěva pamětníků či jejich potomků si našla svá místa 
k sezení. Po přivítání a představení týmu spolupracovníků 
Dany Matějovské, si vzal slovo starosta ing. Václav Jakubčík - 

veřejně poděkoval jak za mravenčí práci Daně Matějovské, tak 
všem, kdo se na tomto projektu podpořeného městem 
Kasejovice podíleli. Poté se dostaly na řadu dobové scénky 
osvětového retrodivadla Orel. V krátkých ukázkách ochotníci 
představili dobu první republiky postavou vysloužilého 
legionáře, nástup nacismu a přes období protektorátu nás 
přenesli k osvobození americkou armádou. Potlesk na otevřené 
scéně byl odměnou za hodiny strávené ve zkušebně.

Oficiální část byla za námi a hosté se pomalu přesunuli ke 
schodišti, kde pan starosta s Danou Matějovskou slavnostně 
přestřihli pásku ke vstupu do nově připravených prostor. Zde 
nás čekalo množství dobových fotografií, předmětů, plakátů či 
dokumentů hovořících o časech minulých. Diskuze, prohlížení, 
komentovaný výklad a k tomu koláčky včetně nápojů ke 
svlažení hrdla – tak nějak probíhaly první desítky minut po 
otevření expozice. Událost nebyla pouze o výstavě samotné, ale 
i o setkávání se po letech či společném vzpomínání - témat byla 
s p o u s t a .
Tímto pořadatelům děkuji za možnost býti u toho a držím palce 
při realizaci dalších projektů, nápadů nebo vizí v čase 
budoucím.

                                                                                                                         

                                                                     Luděk Blovský

Kasejovický špýchar otevřel druhé patro veřejnosti 11.6.2023

Otevírací doba ve špýcharu a vodárně:

červen, září - sobota 14-18 hod.
červenec, srpen - sobota a neděle 14-18 hod. 

Mimo otevírací dobu je možná domluva v pracovní dny na 
tel: 734 577 841

Mimořádně otevřeno o pouti  v pátek 28.7. - 14 - 18 hod.
v sobotu 29.7. -  9 - 12 hod. a 14- 18 hod.
  v neděli 30.7. -  9 -12 hod. a 14 -18 hod. 

Vstupné: dospělí 40 Kč, děti 10 Kč

Projekt Výstavní expozice v bývalém špýcharu je 
spolufinancován Evropskou unií. Projekt byl podpořen ze 
Státního zemědělského intervenčního fondu přes Místní akční 
skupinu MAS Pošumaví z.s.
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Sv. Jakub – patron poutníků 

Sv. Jakub se stal díky svému hrobu v Santiagu de Compostela 
patronem poutníků. I Kasejovicemi prochází cesta z Prahy do 
tohoto světově proslulého poutního místa. A můžeme se těšit, že 
náš kostel je zasvěcen právě tomuto světci. 

I já jsem měl tu příležitost ujít část cesty, asi 270 km, z města 
Astorga až do Santiaga. Byl to pro mne nezapomenutelný zážitek. 
Když jsem se vrátil jindřichohradecký probošt mi sdělil, že teď 
mohu být pasován na rytíře. Na můj nechápavý pohled doplnil, že 
být rytířem mohl jen ten, kdo si je vědom, k čemu nosí meč. Pouť 
do Svaté země či do Santiaga de Compostela je k tomu příhodná, 
putující prožívá vnitřní obrácení od světa k cíli své cesty, k sv. 
Jakubovi, jako jednomu z předních apoštolů a svědků Kristova 
zmrtvýchvstání. 

Mnozí lidé, často i mladí, dnes neví, proč žijí, neznají hodnotu 
nesmrtelné lidské duše. Zvláště v dnešní době potřebují obrácení, 
být svobodní pro Krista. Obrácení není jen jednorázový akt, je to 
dlouhá cesta, na kterou stojí za to vykročit. Kéž sv. Jakub, patron 
poutníků, nám vyprosí milost zastavit se na naší poutí životem 
a zároveň vydat se na cestu obrácení.  

                                                                           P. Jiří Špiřík 

SVOZ PLASTŮ
proběhne v pondělí
 31. července 2023

Plastový odpad v zavázaných pytlích uložte den předem 
na tradičních sběrných místech v Kasejovicích. 

Na vesnicích odpad uložte na náves ke kontejneru na sklo. 
Pytle neukládejte mimo 

určená místa. 

Krátké zprávy z radnice - stalo se v červnu

•  Studna u Agrochovu dostala nové skruže a nový poklop.
• Práce na ČOV – firma Strabag dokončila práci na komunikaci a zpevněných plochách. Byl dokončen betonový povrch pod 

kontejner na tuhý odpad a kolem nádrží. Ve spodní části areálu je připraveno pod nový plot. 
• Pracovnici města začali s opravou plotu u mateřské školy. 
• Pokračuje oprava radnice. Radniční věž už má novou fasádu, natřenou střechu a pozlacený ciferník.
• U drážní vodárny bylo provedeno zakanalizování dešťové vody.
• Došlo ke zpevnění cesty od ČOV k Jiřincům. Zde budou dále pokračovat práce na úpravě terénu.                                                                                                                                             

                                                                                                                                                                                 -rkn-

ečovatelská služba je terénní služba, která se poskytuje Posobám, které mají sníženou soběstačnost z důvodu věku, 
chronického onemocnění nebo zdravotního postižení. Poskytu-
je se osobám, které jsou odkázány na pomoc druhých při péči 
o sebe a svoji domácnost a tuto pomoc jim nemohou, nechtějí 
a nebo neumí zajistit rodinní příslušníci.

Jde o:
— Pomoc při zvládání běžných úkonů péče o vlastní osobu - 

pomoc při oblékání a svlékání, pomoc při přesunu na lůžko 
nebo vozík, pomoc při podávání jídla a pití

— Pomoc při osobní hygieně nebo poskytnutí podmínek pro 
osobní hygienu = pomoc při úkonech osobní hygieny, 
pomoc při základní péči o vlasy a nehty, pomoc při použití  
WC

— Poskytnutí stravy nebo pomoc při zajištění stravy = dovoz 
oběda, pomoc při přípravě a podání jídla a pití - občané z  
okolních obcí mohou také tuto službu využívat za předpo-
kladu, že jejich OÚ budou na dovoz přispívat.

— Pomoc při zajištění chodu domácnosti = běžný úklid a 
údržba domácnosti, mytí oken, velký úklid, příprava topiva, 
donáška vody, nákupy, různé pochůzky, velký nákup, praní 
a žehlení prádla, dovoz léků 

— Základní sociální poradenství

Úhrada za poskytování pečovatelské služby:
— úhrada 85 Kč/hod. je podle skutečně spotřebovaného času 

nezbytného k zajištění úkonu 
— praní a žehlení prádla: 45,- Kč/ kg

V případě zájmu se můžete informovat na MÚ Kasejovice 
osobně, nebo telefonicky na č.  734  577  844.

Nabídka pečovatelské služby

Kasejovická pouť 2023

Pátek 28.7. 
Pouťový zápas v hokejbale 18  hod. 

(hokejbalové hřiště u tělocvičny)

Sobota 29.7.
Volejbalový turnaj „Memoriál Oty Balka”

10 hod. (kurty u tělocvičny)

Fotbalový zápas muži Kasejovice - Dvorec
16 hod. (fotbalové hřiště)

Pouťová taneční zábava hraje Melody Band
 20 hod. (fotbalové hřiště)

Neděle 30.7.
Mše svatá v kostele sv. Jakuba  9.30 hod.

Fotbalový zápas SG Kasejovice - Dvorec 
14 hod. (fotbalové hřiště) 

Po celou dobu pouťové atrakce na louce vedle fotbalového 
hřiště.

Dobrovolné hasičstvo je nedoceněný venkovský fenomén. 
Nejen pro záchranu životů, domů a jiného inventáře, ale i pro 
záchranu společenského bytí a udržování pulsu v našich obcích. 
Předci netušili, co zakládání dobrovolných hasičských sborů na 
konci 19. století po zemích českých rozpoutá.

I v Újezdě v únoru r. 1903 místní sedláci a chalupníci usoudili, 
že nastal čas, a ustanovili SDH. V červenci téhož roku lehly v obci 
tři sousedící stodoly, a tak došlo k premiéře zásahové akce.

24.června 2023 jsme vzpomněli 120. výročí moudrého 
rozhodnutí Oujezdských a uspořádali oslavu. Na pozvání přijely 
sbory z Chloumku, Oselec a Řesanic, aby s místními se utkaly 
v přátelském souboji i přehlídce hasičských disciplín. Sotva 
starosta oujezdského sboru pan Josef Tesař, po položení věnce ke 
kapli, úvodním projevu odstartoval přehlídku sborů, ovládly 
modré uniformy náves a bylo povoláno 8 zasloužilých členů 
k převzetí čestných uznání. Jsou jimi: V. Vrba senior, L. Suda 
senior, St. Zach, M. Drnek, J. Klozar, J. Týc, V. Tesař, M. Karlík - 
všichni nesou hasičskou tradici přes generace. Následovalo 
odstartování volné soutěže. Ovšem ke startu nedala povel ani 
trubka, ani píšťalka, ale kapela Dupalka, která nás následně svojí 
produkcí provázela až do půlnoci. Průvodce přehlídky a soudce 
zároveň byl pan Karel Suda z Kasejovic. Náhle časový střih, 
z filmových Postřižin přijela oselecká jednotka v bílých 

uniformách, s ruční stříkačkou předvedla akci, aby následně 
naskákala do loďky, překonala slalomem vodní plochu 
a s rozvinutou proudnicí zamířila na cíl. Nutno dodat, že loď byla 
po zásahu torpédem a k pádlování sloužila hasičům hliníková 
lopata z výzbroje.  Život hasiče není fádní.

Tutéž cestu a úkoly čekaly osádky z Řesanic, Oujezda 
a Chloumku. A následně se stalo neuvěřitelné skutkem, něco, co 
ani nejstarší stromy v obci nepamatují. I moderátor Karel Suda 
oněměl v úžasu. Chlapci z kapely, uchváceni předchozími 
výkony a atmosférou, odkládají nástroje, skládají na hromádky 
své bílé, nažehlené košile a černé vesty a jen tak, s obnaženou 
hrudí a žlutou přilbou na hlavě, vstupují do děravé pramice, 
chápou se lopat a kličkují mezi barely na hladině. Po přistání na 
druhé straně nádrže vybíhají s proudnicí a za podpory strojníka 
srážejí proudem vody terče. Snad se rozestoupila i nebesa, aby sv. 
Florián viděl na tu jedinečnost. Čas zásahu byl nad očekávání, 
dechy a strunné nástroje by lehce zahanbily i profesionální hasiče. 
Po bouřlivém potlesku obecenstva se muzikanti spořádaně 
oblékli a přešlo se k soutěži štafetového vyprazdňování pohárků 
s různými tekutinami. I na tuto disciplínu nasadili domácí 
družstvo mládežníků, neboť většina obsahu byla nealkoholická. 
Ouha, tady muzikanti nechali všechny jednotky s náskokem za 
sebou a picí disciplínu jasně vyhráli. Výsledkem lehce 
nesoutěžního slavnostního odpoledne bylo poděkování 
s odměnou všem akčním sborům a pozvání na společenskou 
zábavu uprostřed naší vísky, pod širým nebem. Kapela se snažila 
hrát jak o život a pouze pro hnidopichy uvádím pořadí družstev 
oslavového hasičského kočkování: 1.SDH Chloumek, 2.  SDH 
Újezd, 3. SDH Řesanice 4. SDH Oselce. Nade všemi pak hudební 
skupina DUPALKA.

Sluší se poděkovat všem domácím, kteří se na přípravě oslav 
podíleli a nesli jejich tíhu, zvěři, co padla za oběť na naše talíře.  
Poděkování patří i vedení města za podporu ve všech směrech 
a ctěným firmám AGRO Blatná a.s. a RABBIT Trhový Štěpánov 
a.s. za materiální zajištění potřeb všech účastníků.  Vyhlížejme 
s nadějí 130. výročí SDH Újezd. 

                                                                     Jaroslav Patera,
                                                                                kronikář

Jak hasí muzikanti aneb o té oujezdské 120 SDH

Vycházející žáci si slavnostně 

převzali vysvědčení 

Poslední červnový den se v sále kasejovického 
společensko-kulturního centra konalo slavnostní předávání 
vysvědčení vycházejícím žákům základní školy. Slavnostnímu 
aktu předcházely proslovy ředitelky školy Štěpánky 
Löffelmannové a starosty města Kasejovice Václava 
Jakubčíka. Z rukou třídní učitelky Hany Červené převzali 
vycházející žáci své poslední vysvědčení ze základní školy. Od 
starosty žáci obdrželi pamětní list a drobné dárky. Roky 
strávené s vycházející třídou ve své promluvě zhodnotila Hana 
Červená. Všichni přítomní popřáli deváťákům úspěšný start do 
nové životní etapy, kterou zahájí svým studiem na středních 
školách. Přejeme všem vycházejícím žákům hodně štěstí 
a úspěchů nejen ve studiu, ale také v osobním životě. 

                                                                                   -rkn-

Nová expozice v drážní vodárně

V loňském roce byla dokončena oprava bývalé drážní 
vodárny z roku 1899 do její původní podoby. V letošním roce 
zde byla umístěna expozice o historii železniční trati Blatná – 
Nepomuk, jejíž autorem je p. Martin Žabka. Expozice byla 
otevřena 11. června a je přístupná v otevírací době špýcharu. Na 
deseti panelech si můžete projít historii místní železniční trati. 
Snad tedy neunikne pozornosti milovníků železnice 
a technických památek.

Expozice vznikla za podpory Plzeňského kraje. Děkujeme.

                                                                                                                                      

                                                                                    -rkn-
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chronického onemocnění nebo zdravotního postižení. Poskytu-
je se osobám, které jsou odkázány na pomoc druhých při péči 
o sebe a svoji domácnost a tuto pomoc jim nemohou, nechtějí 
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kladu, že jejich OÚ budou na dovoz přispívat.

— Pomoc při zajištění chodu domácnosti = běžný úklid a 
údržba domácnosti, mytí oken, velký úklid, příprava topiva, 
donáška vody, nákupy, různé pochůzky, velký nákup, praní 
a žehlení prádla, dovoz léků 

— Základní sociální poradenství
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Po celou dobu pouťové atrakce na louce vedle fotbalového 
hřiště.

Dobrovolné hasičstvo je nedoceněný venkovský fenomén. 
Nejen pro záchranu životů, domů a jiného inventáře, ale i pro 
záchranu společenského bytí a udržování pulsu v našich obcích. 
Předci netušili, co zakládání dobrovolných hasičských sborů na 
konci 19. století po zemích českých rozpoutá.

I v Újezdě v únoru r. 1903 místní sedláci a chalupníci usoudili, 
že nastal čas, a ustanovili SDH. V červenci téhož roku lehly v obci 
tři sousedící stodoly, a tak došlo k premiéře zásahové akce.

24.června 2023 jsme vzpomněli 120. výročí moudrého 
rozhodnutí Oujezdských a uspořádali oslavu. Na pozvání přijely 
sbory z Chloumku, Oselec a Řesanic, aby s místními se utkaly 
v přátelském souboji i přehlídce hasičských disciplín. Sotva 
starosta oujezdského sboru pan Josef Tesař, po položení věnce ke 
kapli, úvodním projevu odstartoval přehlídku sborů, ovládly 
modré uniformy náves a bylo povoláno 8 zasloužilých členů 
k převzetí čestných uznání. Jsou jimi: V. Vrba senior, L. Suda 
senior, St. Zach, M. Drnek, J. Klozar, J. Týc, V. Tesař, M. Karlík - 
všichni nesou hasičskou tradici přes generace. Následovalo 
odstartování volné soutěže. Ovšem ke startu nedala povel ani 
trubka, ani píšťalka, ale kapela Dupalka, která nás následně svojí 
produkcí provázela až do půlnoci. Průvodce přehlídky a soudce 
zároveň byl pan Karel Suda z Kasejovic. Náhle časový střih, 
z filmových Postřižin přijela oselecká jednotka v bílých 

uniformách, s ruční stříkačkou předvedla akci, aby následně 
naskákala do loďky, překonala slalomem vodní plochu 
a s rozvinutou proudnicí zamířila na cíl. Nutno dodat, že loď byla 
po zásahu torpédem a k pádlování sloužila hasičům hliníková 
lopata z výzbroje.  Život hasiče není fádní.

Tutéž cestu a úkoly čekaly osádky z Řesanic, Oujezda 
a Chloumku. A následně se stalo neuvěřitelné skutkem, něco, co 
ani nejstarší stromy v obci nepamatují. I moderátor Karel Suda 
oněměl v úžasu. Chlapci z kapely, uchváceni předchozími 
výkony a atmosférou, odkládají nástroje, skládají na hromádky 
své bílé, nažehlené košile a černé vesty a jen tak, s obnaženou 
hrudí a žlutou přilbou na hlavě, vstupují do děravé pramice, 
chápou se lopat a kličkují mezi barely na hladině. Po přistání na 
druhé straně nádrže vybíhají s proudnicí a za podpory strojníka 
srážejí proudem vody terče. Snad se rozestoupila i nebesa, aby sv. 
Florián viděl na tu jedinečnost. Čas zásahu byl nad očekávání, 
dechy a strunné nástroje by lehce zahanbily i profesionální hasiče. 
Po bouřlivém potlesku obecenstva se muzikanti spořádaně 
oblékli a přešlo se k soutěži štafetového vyprazdňování pohárků 
s různými tekutinami. I na tuto disciplínu nasadili domácí 
družstvo mládežníků, neboť většina obsahu byla nealkoholická. 
Ouha, tady muzikanti nechali všechny jednotky s náskokem za 
sebou a picí disciplínu jasně vyhráli. Výsledkem lehce 
nesoutěžního slavnostního odpoledne bylo poděkování 
s odměnou všem akčním sborům a pozvání na společenskou 
zábavu uprostřed naší vísky, pod širým nebem. Kapela se snažila 
hrát jak o život a pouze pro hnidopichy uvádím pořadí družstev 
oslavového hasičského kočkování: 1.SDH Chloumek, 2.  SDH 
Újezd, 3. SDH Řesanice 4. SDH Oselce. Nade všemi pak hudební 
skupina DUPALKA.

Sluší se poděkovat všem domácím, kteří se na přípravě oslav 
podíleli a nesli jejich tíhu, zvěři, co padla za oběť na naše talíře.  
Poděkování patří i vedení města za podporu ve všech směrech 
a ctěným firmám AGRO Blatná a.s. a RABBIT Trhový Štěpánov 
a.s. za materiální zajištění potřeb všech účastníků.  Vyhlížejme 
s nadějí 130. výročí SDH Újezd. 

                                                                     Jaroslav Patera,
                                                                                kronikář

Jak hasí muzikanti aneb o té oujezdské 120 SDH

Vycházející žáci si slavnostně 

převzali vysvědčení 

Poslední červnový den se v sále kasejovického 
společensko-kulturního centra konalo slavnostní předávání 
vysvědčení vycházejícím žákům základní školy. Slavnostnímu 
aktu předcházely proslovy ředitelky školy Štěpánky 
Löffelmannové a starosty města Kasejovice Václava 
Jakubčíka. Z rukou třídní učitelky Hany Červené převzali 
vycházející žáci své poslední vysvědčení ze základní školy. Od 
starosty žáci obdrželi pamětní list a drobné dárky. Roky 
strávené s vycházející třídou ve své promluvě zhodnotila Hana 
Červená. Všichni přítomní popřáli deváťákům úspěšný start do 
nové životní etapy, kterou zahájí svým studiem na středních 
školách. Přejeme všem vycházejícím žákům hodně štěstí 
a úspěchů nejen ve studiu, ale také v osobním životě. 

                                                                                   -rkn-

Nová expozice v drážní vodárně

V loňském roce byla dokončena oprava bývalé drážní 
vodárny z roku 1899 do její původní podoby. V letošním roce 
zde byla umístěna expozice o historii železniční trati Blatná – 
Nepomuk, jejíž autorem je p. Martin Žabka. Expozice byla 
otevřena 11. června a je přístupná v otevírací době špýcharu. Na 
deseti panelech si můžete projít historii místní železniční trati. 
Snad tedy neunikne pozornosti milovníků železnice 
a technických památek.

Expozice vznikla za podpory Plzeňského kraje. Děkujeme.

                                                                                                                                      

                                                                                    -rkn-
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MATEŘSKÁ ŠKOLA KASEJOVICE     
Veselá školka plná písniček a 

hrajících si  dětiček - „Soví školka”

L
É
T
O

Hradišťské hasičky

V letošním roce proběhly v SDH Hradiště malé změny. A to 
sice takové, že se nám povedlo sestavit tým místních hasiček. 
Všechno to začalo na výroční valné hromadě, kde se o tom 
vedla prvotní debata. Místní velitel obešel několik místních žen 
a dívek, které souhlasily, a díky tomu vznikl tým žen. Hasiči 
z Hradiště jim ukázali vše, co bylo potřeba. Pak se mohlo začít 
pilně trénovat. Před okrskovou soutěží, která se konala 
3.6.2023 v Chloumku, jsme se scházeli už několik víkendů 
dopředu a všechny naše hasičky se učily jednotlivé postupy. 
Netrvalo to dlouho a byl z nich tým, který byl schopný provést 
svůj první požární útok. Pak přišel den D a ženy měly možnost 
ukázat své schopnosti na okrskové soutěži před řadou diváků. 
Po provedeném útoku měly naprosto shodný čas s ženami 
z Kasejovic. Musel tedy přijít na řadu rozstřel v podobě 
rozhození a smotání hasičské hadice. V téhle disciplíně naše 
hasičky zvítězily a díky tomu se umístily na krásném třetím 
místě a hned na prvních závodech byly na „bedně“. Za 14 dní 
poté se konaly hasičské závody ve Lnářích, kam jsme byli 
pozváni a hasičky řekly, že pojedou s námi a zkusí si poprvé 
i požární sport. Potrénovaly společně s námi muži a vše bylo 
připravené vyrazit do Lnář. Ze závodů přivezly další třetí místo. 

Chtěl bych jim jako starosta sboru poděkovat za to, že do toho 
šly s takovou vervou. Hezké výsledky na sebe nenechaly 
dlouho čekat.

Jen tak dál.

                                                  Josef Krejčí, SDH Hradiště

Mezinárodní den dětí

24.6.2023 uspořádal TJ Sokol Kasejovice za podpory města Kasejovice 
tradiční dětský den konaný na fotbalovém hřišti.

Děti si mohly zastříkat s místními hasiči z hasičských hadic na terč, 
s myslivci zastřílet ze vzduchovek, kopat na bránu, chodit na chůdách, lovit 
rybičky. Tento rok byla připravena pro děti novinka v podobě navlékání 
korálků, zdobení perníčků nebo malování kamínků, což děti opravdu 
nadchlo a odnesly si tedy i tyto drobnosti na památku.

Neméně zajímavé bylo stanoviště s ukázkou, jak nám může při nehodě 
pomoci dobrovolný záchranář First Responder. Děti si na figuríně zkusily 
první pomoc. 

Díky malování na obličej a tetování jsme na hřišti viděli pobíhat spoustu 
nadšených dětí. Kdo si zaskákal na skákacím hradu, snědl od pořadatelů 
dobroty, čekal už netrpělivě na připravenou pěnu a osvěžující spršku od 
hasičů. A to byl opravdu ten nejlepší možný závěr.

Celý den věnovaný dětem se opravdu vydařil, počasí bylo nádherné, 
atmosféra skvělá a hřiště plné dětského smíchu.

Všem děkujeme.

                                                                                   Petra Stupková

Muž na správném místě podruhé 

„Napište to do novin zas, že starosta je muž na správném místě“, 
s touto větou za mnou přišel p. Balog. Dále mi řekl, že 
s autobusem v Kasejovcích jezdí 25 let a za celou dobu nikdo 
neudělal nic s výjezdem od Polánky na silnici na Kasejovice. 
Každou chvíli tam odřel autobus. Až nyní p. starosta Jakubčík 
se postaral a silnice je opravená. P. Balog děkuje za sebe i za 
ostatní řidiče.

                                                                                                                                                

                                                                                   -rkn-

Léto - hurá léto, hurá, prázdniny!
„Léto, milé léto, cos nám přineslo? 

Mnoho dobrého, kvítí pěkného, 
modrého, bílého i červeného.“

Všichni se těšíme na krásné letní dny 
plné sluníčka, zážitků a výletů s rodiči. 
Po prázdninách některé z nás čeká škola, 
ale ta opravdová. Červen byl měsíc 
loučení s kamarády. Jaro, léto, podzim, 
zima, v naší školce bylo prima. V létě - 
dobře je na světě.

Na co jsme se těšili a co nás bavilo
Den dětí – Stopovačka - cesta za 

zvířátky – hledání, určování, počítání 
a cvičení. Zakončujeme projekt se 
sokolem Pepíkem ,,Se Sokolem do 
života“ s ČOS. Po splnění všech disciplín 
a úkolů na nás čekala od sokolíka Pepíka 
sladká nanuková odměna, medaile 
a omalovánky. Moc jsme si to užili.

Divadelní představení – Divadlo 
Múza – „O malé velrybě“- pohádka 
o moři, pirátech a mořských živočiších. 
Malá velryba, která zachránila mořského 
koníka ze spárů zlých a nenasytných 
pirátů. „Tak takhle to vypadá v moři?“ 
říkali jsme si všichni a těšili se, až se tam 
někdy podíváme doopravdy.

Co bylo zajímavé a poučné
Povídání s myslivci - setkáním 

s  n a š i m i  k a m a r á d y  m y s l i v c i 
z  Mys l iveckého  spo lku  Čihad lo 
Kasejovice jsme zakončili projekt 
s Malou myslivostí  „Malý adept 
myslivosti“. Poznávali jsme volně žijící 

živočichy, povídali jsme si o mláďatech 
v přírodě, o tom, jak se chovat, abychom 
neškodili, ale chránili. A o tom, jak jsou 
potřební pro myslivce psí kamarádi. 
O tom všem jsme si povídali s myslivci 
panem Jardou Skuhravým, panem 
Vraťou Jadrným a jeho loveckou psí 
kamarádkou labradorkou Agnes. Máme 
splněný stříbrný a zlatý odznak Adept 
myslivosti. Děkujeme Vám za návštěvu 
a zajímavé povídání.

Návštěva u hasičů – jako každý rok, 
tak i v letošním roce nechybělo zajímavé 
povídání s našimi dobrovolnými hasiči 
u hasičárny v Kasejovicích. Čekali na 
nás hasiči - náčelník pan Karel Suda 
a pan Josef Šimáně s připravenými 
hasičskými auty a otevřenou hasičskou 
zbrojnici. Prohlédli jsme si požární 
techniku, vybavení hasičských aut a také 
vybavení každého správného hasiče. Vše 
jsme si mohli vyzkoušet a prohlédnout. 
Zkusili jsme si, jak se drží hadice a jak se 
hasí. Děkujeme za poučné povídání 
a názornou ukázku práce hasičů.

Návštěva 1. třídy s předškoláky -  na 
tuto návštěvu jsme se všichni moc těšili, 
jsou tam přece naši bývalí školkáčci. 
Pečlivě jsme pro ně vyráběli malé 
dárečky – záložky do knih, vždyť jsou už 
čtenáři. Vzali nás mezi sebe a předvedli 
nám, co všechno se za školní rok s panem 
učitelem Mgr. Miroslavem Vavřichem 
naučili. Brzy budeme školáci jako oni. 
Děkujeme kamarádi.

Co se povedlo
Indiáni ve školce - rozloučení se 

školním rokem a pasování našich 
ne j s ta r š ích  se  nes l  ve  znamení 
Indiánského příběhu, který na zahájení 
odpolední slavnosti zahrálo divadlo 
Ondřej. Divadlo Indiánské příběhy jsme 
si všichni náležitě užili.

Celý týden byl ve školce ve znamení 
indiánů, indiánských totemů, náčelníků 
a týpí.  Všichni jsme se těšil i  na 
odpoledne, kdy se s rodiči vydáme na 
„válečnou stezku za indiánským 
pokladem“ splnit stezku odvahy a získat 
indiánské zlato. Za odměnu si pak opékat 
buřtíka z uloveného bizona.

Počasí a „velký indiánský duch“ 
rozhodl jinak a celá pečlivě připravená 
indiánská akce v přírodě byla z důvodu 
velkého vichru a deště přesunuta do 
prostor naší školky. My stateční indiáni 
jsme vše zvládli bez ztráty skalpu.  
Následovalo pasování na velké školáky 
indiánským náčelníkem a stezku odvahy 
jsme plnili putováním po školce. 
Všechny úkoly jsme s nasazením všech 
sil splnili. Stali se z nás praví indiáni, 
mohli jsme si nasadit indiánskou 
čelenku, kterou jsme si vlastnoručně 
vyrobili. Za odměnu jsme získali 
indiánský poklad, který jsme si nadšeně 
odnášeli domů.
Poděkování patří děvčatům z 9.tř. ZŠ 
Kasejovice za pomoc při akci a plnění 
indiánských úkolů. Budeme se těšit za 
rok.

Společně jsme si všichni zazpívali: 
„Ahoj školko, ahoj školko,

 my Tě rádi máme,
po prázdninách z okna první třídy 

zamáváme. 
Měli jsme Tě všichni rádi, ale už je čas, 

někdy přijdem na návštěvu 
pozdravit Tě zas.“  

                                                                  
                                Ledvinová Ivana, 
                  ředitelka MŠ   Kasejovice    

Obec Lnáře srdečně zve na

Violoncellový podvečer

neděle 6. srpna 2023 od 18 hod.
 na Tvrzi Lnáře

Vstupné 70 Kč, děti do 15 let zdrama

Předprodej vstupenek v Místní knihovně 
Lnáře (kapacita sálu omezena)
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                                                                                   Petra Stupková

Muž na správném místě podruhé 

„Napište to do novin zas, že starosta je muž na správném místě“, 
s touto větou za mnou přišel p. Balog. Dále mi řekl, že 
s autobusem v Kasejovcích jezdí 25 let a za celou dobu nikdo 
neudělal nic s výjezdem od Polánky na silnici na Kasejovice. 
Každou chvíli tam odřel autobus. Až nyní p. starosta Jakubčík 
se postaral a silnice je opravená. P. Balog děkuje za sebe i za 
ostatní řidiče.

                                                                                                                                                

                                                                                   -rkn-

Léto - hurá léto, hurá, prázdniny!
„Léto, milé léto, cos nám přineslo? 

Mnoho dobrého, kvítí pěkného, 
modrého, bílého i červeného.“

Všichni se těšíme na krásné letní dny 
plné sluníčka, zážitků a výletů s rodiči. 
Po prázdninách některé z nás čeká škola, 
ale ta opravdová. Červen byl měsíc 
loučení s kamarády. Jaro, léto, podzim, 
zima, v naší školce bylo prima. V létě - 
dobře je na světě.

Na co jsme se těšili a co nás bavilo
Den dětí – Stopovačka - cesta za 

zvířátky – hledání, určování, počítání 
a cvičení. Zakončujeme projekt se 
sokolem Pepíkem ,,Se Sokolem do 
života“ s ČOS. Po splnění všech disciplín 
a úkolů na nás čekala od sokolíka Pepíka 
sladká nanuková odměna, medaile 
a omalovánky. Moc jsme si to užili.

Divadelní představení – Divadlo 
Múza – „O malé velrybě“- pohádka 
o moři, pirátech a mořských živočiších. 
Malá velryba, která zachránila mořského 
koníka ze spárů zlých a nenasytných 
pirátů. „Tak takhle to vypadá v moři?“ 
říkali jsme si všichni a těšili se, až se tam 
někdy podíváme doopravdy.

Co bylo zajímavé a poučné
Povídání s myslivci - setkáním 

s  n a š i m i  k a m a r á d y  m y s l i v c i 
z  Mys l iveckého  spo lku  Čihad lo 
Kasejovice jsme zakončili projekt 
s Malou myslivostí  „Malý adept 
myslivosti“. Poznávali jsme volně žijící 

živočichy, povídali jsme si o mláďatech 
v přírodě, o tom, jak se chovat, abychom 
neškodili, ale chránili. A o tom, jak jsou 
potřební pro myslivce psí kamarádi. 
O tom všem jsme si povídali s myslivci 
panem Jardou Skuhravým, panem 
Vraťou Jadrným a jeho loveckou psí 
kamarádkou labradorkou Agnes. Máme 
splněný stříbrný a zlatý odznak Adept 
myslivosti. Děkujeme Vám za návštěvu 
a zajímavé povídání.

Návštěva u hasičů – jako každý rok, 
tak i v letošním roce nechybělo zajímavé 
povídání s našimi dobrovolnými hasiči 
u hasičárny v Kasejovicích. Čekali na 
nás hasiči - náčelník pan Karel Suda 
a pan Josef Šimáně s připravenými 
hasičskými auty a otevřenou hasičskou 
zbrojnici. Prohlédli jsme si požární 
techniku, vybavení hasičských aut a také 
vybavení každého správného hasiče. Vše 
jsme si mohli vyzkoušet a prohlédnout. 
Zkusili jsme si, jak se drží hadice a jak se 
hasí. Děkujeme za poučné povídání 
a názornou ukázku práce hasičů.

Návštěva 1. třídy s předškoláky -  na 
tuto návštěvu jsme se všichni moc těšili, 
jsou tam přece naši bývalí školkáčci. 
Pečlivě jsme pro ně vyráběli malé 
dárečky – záložky do knih, vždyť jsou už 
čtenáři. Vzali nás mezi sebe a předvedli 
nám, co všechno se za školní rok s panem 
učitelem Mgr. Miroslavem Vavřichem 
naučili. Brzy budeme školáci jako oni. 
Děkujeme kamarádi.

Co se povedlo
Indiáni ve školce - rozloučení se 

školním rokem a pasování našich 
ne j s ta r š ích  se  nes l  ve  znamení 
Indiánského příběhu, který na zahájení 
odpolední slavnosti zahrálo divadlo 
Ondřej. Divadlo Indiánské příběhy jsme 
si všichni náležitě užili.

Celý týden byl ve školce ve znamení 
indiánů, indiánských totemů, náčelníků 
a týpí.  Všichni jsme se těšil i  na 
odpoledne, kdy se s rodiči vydáme na 
„válečnou stezku za indiánským 
pokladem“ splnit stezku odvahy a získat 
indiánské zlato. Za odměnu si pak opékat 
buřtíka z uloveného bizona.

Počasí a „velký indiánský duch“ 
rozhodl jinak a celá pečlivě připravená 
indiánská akce v přírodě byla z důvodu 
velkého vichru a deště přesunuta do 
prostor naší školky. My stateční indiáni 
jsme vše zvládli bez ztráty skalpu.  
Následovalo pasování na velké školáky 
indiánským náčelníkem a stezku odvahy 
jsme plnili putováním po školce. 
Všechny úkoly jsme s nasazením všech 
sil splnili. Stali se z nás praví indiáni, 
mohli jsme si nasadit indiánskou 
čelenku, kterou jsme si vlastnoručně 
vyrobili. Za odměnu jsme získali 
indiánský poklad, který jsme si nadšeně 
odnášeli domů.
Poděkování patří děvčatům z 9.tř. ZŠ 
Kasejovice za pomoc při akci a plnění 
indiánských úkolů. Budeme se těšit za 
rok.

Společně jsme si všichni zazpívali: 
„Ahoj školko, ahoj školko,

 my Tě rádi máme,
po prázdninách z okna první třídy 

zamáváme. 
Měli jsme Tě všichni rádi, ale už je čas, 

někdy přijdem na návštěvu 
pozdravit Tě zas.“  

                                                                  
                                Ledvinová Ivana, 
                  ředitelka MŠ   Kasejovice    

Obec Lnáře srdečně zve na

Violoncellový podvečer

neděle 6. srpna 2023 od 18 hod.
 na Tvrzi Lnáře

Vstupné 70 Kč, děti do 15 let zdrama

Předprodej vstupenek v Místní knihovně 
Lnáře (kapacita sálu omezena)
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Jak dobře znáte své město
 aneb rozhýbejte své mozkové 

závity
Díl 6. Panská sídla na Kasejovicku - část druhá

Zámek v Životicích
První zmínka o obci je z roku 1425, ovšem tvrz vznikla o sto 

let později. V 14. a 15. století ves patřila pod Kasejovice. Tvrz 
v 16. a 17. století náležela Strojeckým ze Strojetic, od nich 
okolo roku 1669 kupuje Životice a Podhůří Jan Čejka 
z Olbramovic. Jan umírá roku 1682 a jeho vdova prodává 
Životice Lipovským z Lipovic, a tím je připojuje k Starému 
Smolivci. V letech 1713-1738 nechali Lipovští z Lipovic tvrz 
přestavět podle návrhu stavitele Giacoma Antonia de Maggima 
na barokní zámek. Od roku 1769, kdy krajský hejtman Václav 
Lipovský z Lipovic Životice prodal ke lnářskému panství, 
zámek ztratil rezidenční význam a stal se na dlouho dobu 
sídlem kanceláří a bytů např. myslivce, úředníka a správce. 
Zámek je dvoupodlažní budova s kaplí. Dnes je udržován 
v dobrém stavu soukromým majitelem.

Podhůří
První písemná zpráva o Podhůří je z osmdesátých let 14. 

století. Podhůří náleželo v 15. a 16. století městu Blovice. Roku 
1669 koupil Podhůří Jiří Vilém Kunaš z Machovic († 1682) 
a učinil z něj samostatný statek. V roce 1821 koupil statek 
Vavřinec Kristián Smrčka a po něm se dnes usedlosti říká 
Smrčkův dvůr. Posledním podhůřským statkářem byl roku 
1923 Otto Schaniel, kapitán československé armády ve 
výslužbě, se svou neprovdanou sestrou Eugenií. Za druhé 
světové války se „dal k Němcům“, nikomu však neškodil. 
Přesto byl 9. 5. 1945 po vypátrání v úkrytu v Nezdřevě 
odvlečen do Podhůří a zde v lese zastřelen „partyzány“. Dvůr 
vznikl v 17. století, zámeček (panský dům) nese dnes č. p. 1.

     Hradiště
První písemná zmínka je z roku 1228. Hradiště bylo 

majetkem kláštera sv. Jiří na Pražském hradě do roku 1305 
a v roce 1358 se uvádí jako majitel jistý Bušek z Hradiště. 

V roce 1456 se stává součástí panství Lnáře. Dalším z majitelů 
byl Zikmund Chrt z Rytína, který je koupil v roce 1579 
a pravděpodobně on zde vybudoval nové renesanční sídlo. 
V roce 1675 byla ještě tvrz obyvatelná, byla popsána jako 
kamenná stavba, šindelem krytá a k pohodlnému bytu 
upravená. Protože majitelé sídlili ve Lnářích, tvrz ztratila svou 
reprezentativní funkci a byla předělána na sýpku. Tvrz je 
v současnosti součástí ZD Hradiště, první stavba nad 
rybníčkem, který mohl sloužit jako její ochrana.

Bezděkov
První písemná zmínka je z roku 1264, kdy na zdejší tvrzi 

sídlí Ratmír z Bezděkova. Dále se zde vystřídalo několik 
vladyckých rodin. Od Hořiců z Prostého koupil Bezděkov roku 
1661 Jiří Vojtěch Janovský z Janovic. Roku 1682 připadá 
Bezděkov pod Lnáře, ti učinili ze zámku myslivnu, pak sýpku – 
bylo strženo celé poschodí a pouze z přízemí s velkými 
klenutými stropy bylo ponecháno. Pivovar v Bezděkově byl 
v provozu ještě 1665. Dnes se nachází zámek v zuboženém 
stavu za autobusovou zastávkou. Vlastní ho soukromý majitel, 
který ho ponechává zkáze.

Kvíz:
Jaký rod nechal přestavět zámek v Životicích?

a) Lipovští z Lipovic
b) Strojetičtí ze Strojetic
c) Janovští z Janovic

Jak se jmenuje statek (zámeček) v Podhůří?
a) Kunášův dvůr
b) Smrčkův dvůr
c) Blovický dvůr

Čeho je dnes součástí tvrz v Hradišti?
a) obecního úřadu
b) požární zbrojnice
c) zemědělského družstva

V Bezděkově byl při tvrzi?
a) cukrovar
b) pivovar
c) lihovar

                                                                      Matouš Nikl

Tradiční pouť v Oselcích

Sobota 15.7. 2023 od 9 hod.

víceúčelové hřiště v Oselcích 

19. ročník nohejbalového turnaje trojic ,,Oselecké 
štěně“

18. ročník soutěže ve skoku  dalekém 

,,Oselecký klokánek“.  

Občerstvení zajištěno. 

 Neděle 16.července 2023 od 8 hod.

Pouť u kaple sv. Markéty. K poslechu i k tanci pod kaplí  
od 9 hod. hraje kapela  UNGROVANKA

 Mše svatá v kapli sv. Markéty od 11 hod.

Dne 22. května 2023 nás navždy opustila naše 
kamarádka a přítelkyně paní

Vlasta Zíková

Vždy budeme vzpomínat na její obětavost a statečnost. 
Čest její památce!

Kolegyně z „Babince”

Dne 3. června 2023 nás opustila nezapomenutelná 
kolegyně a oblíbená učitelka paní

Jitka Houlíková 
z Oselec 

Čest její památce!

Kolegyně z „Babince”

Rekonstrukce čp. 24 v Hradišti 

dokončena
P r o d e j 

smíšeného zboží 
v  Hradiš t i ,  k te rý 
zajišťovalo ZKD 
Plzeň, byl ukončen 
v roce 2011. Od té 
doby se nedařilo 
budovu pronajmout 
a prodej obnovit. 
V roce 2017 obec 
Hradiště nemovitost 
čp. 24 od ZKD Plzeň 
odkoupila. 

V z h l e d e m 
k tomu, že budova je na návsi v Hradišti, občané navrhovali její 
využití na obecní úřad a zastupitelé obce Hradiště toto schválili. 
Po zpracování projektu a vydání stavebního povolení jsme 
požádali o dotaci na Ministerstvo na místní rozvoj. Finanční 
příspěvek nám MMR neposkytlo.

V následujícím roce jsme byli úspěšní se žádostí o finanční 
příspěvek z dotačního titulu PSOV PK 2021 – Projekty obcí. 
Byla zahájena první etapa rekonstrukce – výměna střešní 
krytiny, výměna oken a vstupních dveří a provedeny veškeré 
bourací práce. Na první etapu rekonstrukce navázala etapa 
druhá. Byla provedena izolace proti vlhkosti a tepelná izolace. 
Vnitřní dispozice budovy byla změněna – mimo kanceláře, 
zasedací místnosti a sociálního zařízení je zde archiv a sklad. 
Změněn byl i vnější vzhled budovy. Štít je v souladu 

s vesnickou zástavbou, jsou zde tři okna, která nahradila výlohy 
a vstup do budovy. Nové dva vchody jsou z boku budovy. 

I na druhou etapu rekonstrukce jsme požádali Plzeňský kraj 
o finanční příspěvek. Z dotačního titulu PSOV PK 2022 – 
Projekty obcí nám byla poskytnuta částka 450.000,- Kč.

Děkujeme Plzeňskému kraji za poskytnutý příspěvek 
v celkové výši 800.000,-  Kč, který nám umožnil celkovou 
rekonstrukci provést. Věřím, že přemístěním obecního úřadu na 
náves,  se zlepší jeho dostupnost občanům.

        Mgr. Jaroslava Ladmanová, starostka Obce Hradiště

 
 
Provádíme stavební a zednické práce:

- Pokládka obrub, zámkové dlažby
- Stavby plotů, opěrných zdí i příček
- Natahování lepidla, štuku, perlinky
- Fasády, zateplování
- Obložení WC, koupelen, teras  a jiné  
  práce

Tel: 725 882 700
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Jak dobře znáte své město
 aneb rozhýbejte své mozkové 

závity
Díl 6. Panská sídla na Kasejovicku - část druhá

Zámek v Životicích
První zmínka o obci je z roku 1425, ovšem tvrz vznikla o sto 

let později. V 14. a 15. století ves patřila pod Kasejovice. Tvrz 
v 16. a 17. století náležela Strojeckým ze Strojetic, od nich 
okolo roku 1669 kupuje Životice a Podhůří Jan Čejka 
z Olbramovic. Jan umírá roku 1682 a jeho vdova prodává 
Životice Lipovským z Lipovic, a tím je připojuje k Starému 
Smolivci. V letech 1713-1738 nechali Lipovští z Lipovic tvrz 
přestavět podle návrhu stavitele Giacoma Antonia de Maggima 
na barokní zámek. Od roku 1769, kdy krajský hejtman Václav 
Lipovský z Lipovic Životice prodal ke lnářskému panství, 
zámek ztratil rezidenční význam a stal se na dlouho dobu 
sídlem kanceláří a bytů např. myslivce, úředníka a správce. 
Zámek je dvoupodlažní budova s kaplí. Dnes je udržován 
v dobrém stavu soukromým majitelem.

Podhůří
První písemná zpráva o Podhůří je z osmdesátých let 14. 

století. Podhůří náleželo v 15. a 16. století městu Blovice. Roku 
1669 koupil Podhůří Jiří Vilém Kunaš z Machovic († 1682) 
a učinil z něj samostatný statek. V roce 1821 koupil statek 
Vavřinec Kristián Smrčka a po něm se dnes usedlosti říká 
Smrčkův dvůr. Posledním podhůřským statkářem byl roku 
1923 Otto Schaniel, kapitán československé armády ve 
výslužbě, se svou neprovdanou sestrou Eugenií. Za druhé 
světové války se „dal k Němcům“, nikomu však neškodil. 
Přesto byl 9. 5. 1945 po vypátrání v úkrytu v Nezdřevě 
odvlečen do Podhůří a zde v lese zastřelen „partyzány“. Dvůr 
vznikl v 17. století, zámeček (panský dům) nese dnes č. p. 1.

     Hradiště
První písemná zmínka je z roku 1228. Hradiště bylo 

majetkem kláštera sv. Jiří na Pražském hradě do roku 1305 
a v roce 1358 se uvádí jako majitel jistý Bušek z Hradiště. 

V roce 1456 se stává součástí panství Lnáře. Dalším z majitelů 
byl Zikmund Chrt z Rytína, který je koupil v roce 1579 
a pravděpodobně on zde vybudoval nové renesanční sídlo. 
V roce 1675 byla ještě tvrz obyvatelná, byla popsána jako 
kamenná stavba, šindelem krytá a k pohodlnému bytu 
upravená. Protože majitelé sídlili ve Lnářích, tvrz ztratila svou 
reprezentativní funkci a byla předělána na sýpku. Tvrz je 
v současnosti součástí ZD Hradiště, první stavba nad 
rybníčkem, který mohl sloužit jako její ochrana.

Bezděkov
První písemná zmínka je z roku 1264, kdy na zdejší tvrzi 

sídlí Ratmír z Bezděkova. Dále se zde vystřídalo několik 
vladyckých rodin. Od Hořiců z Prostého koupil Bezděkov roku 
1661 Jiří Vojtěch Janovský z Janovic. Roku 1682 připadá 
Bezděkov pod Lnáře, ti učinili ze zámku myslivnu, pak sýpku – 
bylo strženo celé poschodí a pouze z přízemí s velkými 
klenutými stropy bylo ponecháno. Pivovar v Bezděkově byl 
v provozu ještě 1665. Dnes se nachází zámek v zuboženém 
stavu za autobusovou zastávkou. Vlastní ho soukromý majitel, 
který ho ponechává zkáze.

Kvíz:
Jaký rod nechal přestavět zámek v Životicích?

a) Lipovští z Lipovic
b) Strojetičtí ze Strojetic
c) Janovští z Janovic

Jak se jmenuje statek (zámeček) v Podhůří?
a) Kunášův dvůr
b) Smrčkův dvůr
c) Blovický dvůr

Čeho je dnes součástí tvrz v Hradišti?
a) obecního úřadu
b) požární zbrojnice
c) zemědělského družstva

V Bezděkově byl při tvrzi?
a) cukrovar
b) pivovar
c) lihovar

                                                                      Matouš Nikl

Tradiční pouť v Oselcích

Sobota 15.7. 2023 od 9 hod.

víceúčelové hřiště v Oselcích 

19. ročník nohejbalového turnaje trojic ,,Oselecké 
štěně“

18. ročník soutěže ve skoku  dalekém 

,,Oselecký klokánek“.  

Občerstvení zajištěno. 

 Neděle 16.července 2023 od 8 hod.

Pouť u kaple sv. Markéty. K poslechu i k tanci pod kaplí  
od 9 hod. hraje kapela  UNGROVANKA

 Mše svatá v kapli sv. Markéty od 11 hod.

Dne 22. května 2023 nás navždy opustila naše 
kamarádka a přítelkyně paní

Vlasta Zíková

Vždy budeme vzpomínat na její obětavost a statečnost. 
Čest její památce!

Kolegyně z „Babince”

Dne 3. června 2023 nás opustila nezapomenutelná 
kolegyně a oblíbená učitelka paní

Jitka Houlíková 
z Oselec 

Čest její památce!

Kolegyně z „Babince”

Rekonstrukce čp. 24 v Hradišti 

dokončena
P r o d e j 

smíšeného zboží 
v  Hradiš t i ,  k te rý 
zajišťovalo ZKD 
Plzeň, byl ukončen 
v roce 2011. Od té 
doby se nedařilo 
budovu pronajmout 
a prodej obnovit. 
V roce 2017 obec 
Hradiště nemovitost 
čp. 24 od ZKD Plzeň 
odkoupila. 

V z h l e d e m 
k tomu, že budova je na návsi v Hradišti, občané navrhovali její 
využití na obecní úřad a zastupitelé obce Hradiště toto schválili. 
Po zpracování projektu a vydání stavebního povolení jsme 
požádali o dotaci na Ministerstvo na místní rozvoj. Finanční 
příspěvek nám MMR neposkytlo.

V následujícím roce jsme byli úspěšní se žádostí o finanční 
příspěvek z dotačního titulu PSOV PK 2021 – Projekty obcí. 
Byla zahájena první etapa rekonstrukce – výměna střešní 
krytiny, výměna oken a vstupních dveří a provedeny veškeré 
bourací práce. Na první etapu rekonstrukce navázala etapa 
druhá. Byla provedena izolace proti vlhkosti a tepelná izolace. 
Vnitřní dispozice budovy byla změněna – mimo kanceláře, 
zasedací místnosti a sociálního zařízení je zde archiv a sklad. 
Změněn byl i vnější vzhled budovy. Štít je v souladu 

s vesnickou zástavbou, jsou zde tři okna, která nahradila výlohy 
a vstup do budovy. Nové dva vchody jsou z boku budovy. 

I na druhou etapu rekonstrukce jsme požádali Plzeňský kraj 
o finanční příspěvek. Z dotačního titulu PSOV PK 2022 – 
Projekty obcí nám byla poskytnuta částka 450.000,- Kč.

Děkujeme Plzeňskému kraji za poskytnutý příspěvek 
v celkové výši 800.000,-  Kč, který nám umožnil celkovou 
rekonstrukci provést. Věřím, že přemístěním obecního úřadu na 
náves,  se zlepší jeho dostupnost občanům.

        Mgr. Jaroslava Ladmanová, starostka Obce Hradiště

 
 
Provádíme stavební a zednické práce:

- Pokládka obrub, zámkové dlažby
- Stavby plotů, opěrných zdí i příček
- Natahování lepidla, štuku, perlinky
- Fasády, zateplování
- Obložení WC, koupelen, teras  a jiné  
  práce

Tel: 725 882 700
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Místní akční plán rozvoje 

vzdělávání ORP Nepomuk III
Na Nepomucku a Spálenopoříčsku i v letošním školním 

roce pokračují aktivity na podporu školství a vzdělávání 
projektem Místní akční plán rozvoje vzdělávání ORP Nepomuk 
III (reg. číslo projektu CZ.02.3.68/0.0/0.0/20_082/0023063, je 
spolufinancován z Evropského sociálního fondu – Operačního 
programu Výzkum, vývoj a vzdělávání). Cílem realizace MAP 
III je nadále zlepšovat kvalitu vzdělávání v mateřských 
a základních školách v území prostřednictvím podpory 
spolupráce škol, zřizovatelů a ostatních aktérů ve vzdělávání. 
Tento cíl je naplňován vzájemnou komunikací, společným 
informováním, vzděláváním a plánováním partnerských aktivit 
pro následné společné řešení místně specifických problémů 
a potřeb. 

I konec školního roku se tedy nesl v duchu mnoha 
společných pracovních setkání, vzájemné inspirace, předávání 
zkušeností i diskusí na aktuální témata.

V květnu se zástupci mateřských škol zúčastnili 
minikonference, kde představili vlastní reflexi v tématech 
čtenářská a matematická pregramotnost. Nad pokrokem 
v oblasti čtenářské a matematické gramotnosti se v uvedeném 
období zamýšleli i ředitelé a učitelé v základních školách. 
V rámci dvou uspořádaných minikonferencí prezentovali, 
v čem jsou jejich školy úspěšné, společně sdíleli příklady dobré 
praxe a identifikovali oblasti, ve kterých se mohou zlepšit.

Na setkání podpůrné skupiny pro učitele a jejich asistenty, 

jsme spolu s psycholožkou a zakladatelkou komunitní školy 
Koventinka Mgr. Evou Mikešovou, přivítali zájemce o téma 
rovných příležitostí ve vzdělávání, se kterými jsme hovořili 
o radostech i starostech, se kterými se ve své práci potkávají.  

Jak u prvostupňových dětí rozvíjet v matematice schopnost 
orientovat se v digitálním prostředí a rozvíjet odpovídající 
kompetence debatovali pedagogové v rámci jednání pracovní 
skupiny pro rozvoj matematické gramotnosti s krajskou ICT 
metodičkou Mgr. Pavlou Sýkorovou. Členové pracovních 
skupin se společně s dalšími zájemci z řad učitelů setkali ještě 
na počátku června v rámci rozšířeného jednání, aby se věnovali 
tématu zavádění formativního hodnocení do škol spolu s Mgr. 
Josefem Janouškem z centra kolegiální podpory při ZŠ 
Staňkov.

Bližší informace o realizovaných aktivitách jsou k dispozici 
na facebookovém profilu nebo našich webových stránkách 
https://masnepomucko.cz.

Všem příznivcům rozvoje vzdělávání přejeme krásné léto 
a těšíme se na setkání v novém školním roce!

                                                          Za realizační tým MAP III

                                                                    Pavlína Jandošová

 Zprávy z Oselec
Dne 9.4. 2023 proběhla v Oselecké hospodě tradiční soutěž 

o nejlepší velikonoční nádivku – „Oselecký nádivkář“. Tento 
rok se sešlo celkem 15 soutěžících. Vítězem se stal p. Houlík V., 
na druhém místě skončil se stejným počtem bodů p. Panuška V. 
a na místě třetím se umístil p. Chlad L. 

Dne 30.4.2019 proběhlo od 16.00 hod. „stavění májky“ na 
návsi v Oselcích. Májka o délce 16 m byla postavena 
a ozdobena za pomoci všech návštěvníků akce. O občerstvení 
se postarali hasiči v klubovně SDH v Oselcích. Poděkování 
patří všem, kteří na této akci přiložili „ruce k dílu“.

                                                                     Václav Houlík

Dne 12. května 2023 
uplynulo 9 smutných let, 
kdy dozněla píseň života

 pana 

Václava Houlíka

 z Oselec, který by se 
19. června 2023 dožil 90  

                           let.

Se smutkem v srdci vzpomíná celá rodina 
a děkuje všem, kteří vzpomenou s nimi

Praha hravě pro žáky 2. stupně ZŠ

Dne 31.5. žáci 6., 7. a 8. třídy vyrazili na školní výlet do Prahy. 
Po příjezdu do Prahy jsme začali menší procházkou po Kampě 
a Karlově mostě, abychom si prohlédli terén, ve kterém se měl 
odehrát hlavní program dne. Paní učitelka Mlsová nám k tomu 
povyprávěla spoustu zajímavostí.

V 11 hodin si nás vzala na starost sympatická paní průvodkyně, 
s níž program „Praha hravě – rychlovka na Karlově mostě 
a bojovka na Kampě“ probíhal. Nejprve jsme se rozdělili do týmů, 
chodili po Karlově mostě a paní průvodkyně nám pokládala různé 
otázky o Praze a o Karlově mostě. Za správnou odpověď dostával 
tým vždy 1 nebo 2 body v podobě mincí do měšce. Poté jsme se 
přesunuli do parku Kampa, kde jsme dostali mapy a pracovní listy 
s  úkoly. Měli jsme hledat odpovědi na místech určených mapou. 
Tým s nejvyšším počtem  bodů bojovku vyhrál, ale drobné odměny 
podle umístění obdrželi všichni soutěžící, a tak byl každý celkem 
spokojen. Na závěr jsme společně vyrazili pěšky do Obchodního 
centra Nový Smíchov, kde jsme dostali rozchod na oběd a drobné 
nákupy, což byl pro některé z nás nejlepší zážitek.

Počasí nám přálo, výlet se vydařil, pan řidič byl trpělivý, a tak 
jsme naše putování zakončili zpěvem moderních písní. Vrátili jsme 
se sice unavení, ale spokojení.

                                                                                                                                               

                                          Kateřina Červená, žákyně 8.ročníku

Město Kasejovice hledá 

lektora/ku

 jógy, pilates nebo jiného kondičně 
relaxačního cvičení.  

Zahájení hodin podzim 2023.

Zájemci kontaktujte tel: 602 429 346 
nebo email: knihovna@kasejovice.cz

Moderní dílny jsou intenzivně 

využívány 

Školní dílny, které nedávno prošly celkovou 
rekonstrukcí, poskytují žákům perfektní zázemí pro tvorbu 
nejrůznějších výrobků. Chlapci napříč celým druhým 
stupněm se tak mohou pilně zdokonalovat ve svých 
manuálních dovednostech. V průběhu školního roku 
vyráběli výrobky z dřeva, kovu i plastu – např. stojánek na 
mobil, stojánek na ubrousky, kladívko, věšák aj. Ke konci 
školního roku se žáci 7. a 9. ročníku zaměřili na výrobu 
dárků pro svoje rodiče, ke Dni matek a ke Dni otců. Chlapci 
pro svoje maminky vyrobili obal na květinu a pro tatínky 
dřevěnou přepravku na nářadí. 

I v příštím roce se mohou žáci těšit na výrobu dalších 
neotřelých výrobků a na práci s moderním vybavením dílen. 

                                                      Mgr. Eva Němejcová 

Prvňáčci oslavili svátek 

slabikáře

Na pátek 16. června si žáci první třídy užili společně se 
svým třídním učitelem Miroslavem Vavřichem a svými 
rodiči a prarodiči svátek slabikáře. Ten oslavili svým 

prvním velkým čtením před návštěvníky této akce. Za své 
skvělé čtenářské výkony byli prvňáci následně pasováni na 
čtenáře a obdrželi pamětní list a záložku do knihy, kterou 

pro ně vyrobili jejich patroni, žáci 8. třídy. 

   

                           Štěpánka Löffelmannová, ředitelka ZŠ

                                                  foto: Miloslava Třísková 

Fotbálek na konci školního roku

Ve středu 28. 6. 2023 se na kasejovickém fotbalovém hřišti 
konalo již tradiční fotbalové utkání žáků 2. stupně mezi ZŠ 
Kasejovice a ZŠ Hvožďany. Kasejovičtí žáci vyhráli zaslouženě     
7: 4, obzvláště druhý poločas byl bohatší na gólové šance i na góly 
samotné. Na závěr jsme si vzájemně popřáli hezké prázdniny 
a těšíme se, že si podobnou akci za rok zopakujeme.

Touto cestou bychom chtěli poděkovat místnímu fotbalovému 
klubu za poskytnuté zázemí a paní Arnoštové a panu Adamcovi za 
spoluorganizaci celého dne.

                                Jaroslava Mlsová, učitelka ZŠ Kasejovice



Červenec 2023                                                    str. 8                                       Číslo 7; ročník XXVIII. Červenec 2023                                                    str.9                                     Číslo 7; ročník XXVIII.

Místní akční plán rozvoje 

vzdělávání ORP Nepomuk III
Na Nepomucku a Spálenopoříčsku i v letošním školním 

roce pokračují aktivity na podporu školství a vzdělávání 
projektem Místní akční plán rozvoje vzdělávání ORP Nepomuk 
III (reg. číslo projektu CZ.02.3.68/0.0/0.0/20_082/0023063, je 
spolufinancován z Evropského sociálního fondu – Operačního 
programu Výzkum, vývoj a vzdělávání). Cílem realizace MAP 
III je nadále zlepšovat kvalitu vzdělávání v mateřských 
a základních školách v území prostřednictvím podpory 
spolupráce škol, zřizovatelů a ostatních aktérů ve vzdělávání. 
Tento cíl je naplňován vzájemnou komunikací, společným 
informováním, vzděláváním a plánováním partnerských aktivit 
pro následné společné řešení místně specifických problémů 
a potřeb. 

I konec školního roku se tedy nesl v duchu mnoha 
společných pracovních setkání, vzájemné inspirace, předávání 
zkušeností i diskusí na aktuální témata.

V květnu se zástupci mateřských škol zúčastnili 
minikonference, kde představili vlastní reflexi v tématech 
čtenářská a matematická pregramotnost. Nad pokrokem 
v oblasti čtenářské a matematické gramotnosti se v uvedeném 
období zamýšleli i ředitelé a učitelé v základních školách. 
V rámci dvou uspořádaných minikonferencí prezentovali, 
v čem jsou jejich školy úspěšné, společně sdíleli příklady dobré 
praxe a identifikovali oblasti, ve kterých se mohou zlepšit.

Na setkání podpůrné skupiny pro učitele a jejich asistenty, 

jsme spolu s psycholožkou a zakladatelkou komunitní školy 
Koventinka Mgr. Evou Mikešovou, přivítali zájemce o téma 
rovných příležitostí ve vzdělávání, se kterými jsme hovořili 
o radostech i starostech, se kterými se ve své práci potkávají.  

Jak u prvostupňových dětí rozvíjet v matematice schopnost 
orientovat se v digitálním prostředí a rozvíjet odpovídající 
kompetence debatovali pedagogové v rámci jednání pracovní 
skupiny pro rozvoj matematické gramotnosti s krajskou ICT 
metodičkou Mgr. Pavlou Sýkorovou. Členové pracovních 
skupin se společně s dalšími zájemci z řad učitelů setkali ještě 
na počátku června v rámci rozšířeného jednání, aby se věnovali 
tématu zavádění formativního hodnocení do škol spolu s Mgr. 
Josefem Janouškem z centra kolegiální podpory při ZŠ 
Staňkov.

Bližší informace o realizovaných aktivitách jsou k dispozici 
na facebookovém profilu nebo našich webových stránkách 
https://masnepomucko.cz.

Všem příznivcům rozvoje vzdělávání přejeme krásné léto 
a těšíme se na setkání v novém školním roce!

                                                          Za realizační tým MAP III

                                                                    Pavlína Jandošová

 Zprávy z Oselec
Dne 9.4. 2023 proběhla v Oselecké hospodě tradiční soutěž 

o nejlepší velikonoční nádivku – „Oselecký nádivkář“. Tento 
rok se sešlo celkem 15 soutěžících. Vítězem se stal p. Houlík V., 
na druhém místě skončil se stejným počtem bodů p. Panuška V. 
a na místě třetím se umístil p. Chlad L. 

Dne 30.4.2019 proběhlo od 16.00 hod. „stavění májky“ na 
návsi v Oselcích. Májka o délce 16 m byla postavena 
a ozdobena za pomoci všech návštěvníků akce. O občerstvení 
se postarali hasiči v klubovně SDH v Oselcích. Poděkování 
patří všem, kteří na této akci přiložili „ruce k dílu“.

                                                                     Václav Houlík

Dne 12. května 2023 
uplynulo 9 smutných let, 
kdy dozněla píseň života

 pana 

Václava Houlíka

 z Oselec, který by se 
19. června 2023 dožil 90  

                           let.

Se smutkem v srdci vzpomíná celá rodina 
a děkuje všem, kteří vzpomenou s nimi

Praha hravě pro žáky 2. stupně ZŠ

Dne 31.5. žáci 6., 7. a 8. třídy vyrazili na školní výlet do Prahy. 
Po příjezdu do Prahy jsme začali menší procházkou po Kampě 
a Karlově mostě, abychom si prohlédli terén, ve kterém se měl 
odehrát hlavní program dne. Paní učitelka Mlsová nám k tomu 
povyprávěla spoustu zajímavostí.

V 11 hodin si nás vzala na starost sympatická paní průvodkyně, 
s níž program „Praha hravě – rychlovka na Karlově mostě 
a bojovka na Kampě“ probíhal. Nejprve jsme se rozdělili do týmů, 
chodili po Karlově mostě a paní průvodkyně nám pokládala různé 
otázky o Praze a o Karlově mostě. Za správnou odpověď dostával 
tým vždy 1 nebo 2 body v podobě mincí do měšce. Poté jsme se 
přesunuli do parku Kampa, kde jsme dostali mapy a pracovní listy 
s  úkoly. Měli jsme hledat odpovědi na místech určených mapou. 
Tým s nejvyšším počtem  bodů bojovku vyhrál, ale drobné odměny 
podle umístění obdrželi všichni soutěžící, a tak byl každý celkem 
spokojen. Na závěr jsme společně vyrazili pěšky do Obchodního 
centra Nový Smíchov, kde jsme dostali rozchod na oběd a drobné 
nákupy, což byl pro některé z nás nejlepší zážitek.

Počasí nám přálo, výlet se vydařil, pan řidič byl trpělivý, a tak 
jsme naše putování zakončili zpěvem moderních písní. Vrátili jsme 
se sice unavení, ale spokojení.

                                                                                                                                               

                                          Kateřina Červená, žákyně 8.ročníku

Město Kasejovice hledá 

lektora/ku

 jógy, pilates nebo jiného kondičně 
relaxačního cvičení.  

Zahájení hodin podzim 2023.

Zájemci kontaktujte tel: 602 429 346 
nebo email: knihovna@kasejovice.cz

Moderní dílny jsou intenzivně 

využívány 

Školní dílny, které nedávno prošly celkovou 
rekonstrukcí, poskytují žákům perfektní zázemí pro tvorbu 
nejrůznějších výrobků. Chlapci napříč celým druhým 
stupněm se tak mohou pilně zdokonalovat ve svých 
manuálních dovednostech. V průběhu školního roku 
vyráběli výrobky z dřeva, kovu i plastu – např. stojánek na 
mobil, stojánek na ubrousky, kladívko, věšák aj. Ke konci 
školního roku se žáci 7. a 9. ročníku zaměřili na výrobu 
dárků pro svoje rodiče, ke Dni matek a ke Dni otců. Chlapci 
pro svoje maminky vyrobili obal na květinu a pro tatínky 
dřevěnou přepravku na nářadí. 

I v příštím roce se mohou žáci těšit na výrobu dalších 
neotřelých výrobků a na práci s moderním vybavením dílen. 

                                                      Mgr. Eva Němejcová 

Prvňáčci oslavili svátek 

slabikáře

Na pátek 16. června si žáci první třídy užili společně se 
svým třídním učitelem Miroslavem Vavřichem a svými 
rodiči a prarodiči svátek slabikáře. Ten oslavili svým 

prvním velkým čtením před návštěvníky této akce. Za své 
skvělé čtenářské výkony byli prvňáci následně pasováni na 
čtenáře a obdrželi pamětní list a záložku do knihy, kterou 

pro ně vyrobili jejich patroni, žáci 8. třídy. 

   

                           Štěpánka Löffelmannová, ředitelka ZŠ

                                                  foto: Miloslava Třísková 

Fotbálek na konci školního roku

Ve středu 28. 6. 2023 se na kasejovickém fotbalovém hřišti 
konalo již tradiční fotbalové utkání žáků 2. stupně mezi ZŠ 
Kasejovice a ZŠ Hvožďany. Kasejovičtí žáci vyhráli zaslouženě     
7: 4, obzvláště druhý poločas byl bohatší na gólové šance i na góly 
samotné. Na závěr jsme si vzájemně popřáli hezké prázdniny 
a těšíme se, že si podobnou akci za rok zopakujeme.

Touto cestou bychom chtěli poděkovat místnímu fotbalovému 
klubu za poskytnuté zázemí a paní Arnoštové a panu Adamcovi za 
spoluorganizaci celého dne.

                                Jaroslava Mlsová, učitelka ZŠ Kasejovice
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Kasejovické noviny - měsíčník - evidenční číslo MK ČR E 12351, periodický tisk územního samosprávného celku, vydává Město Kasejovice,  

Kasejovice 98, 335 44  Kasejovice, IČO 00 256 731, tel. 371 595 100, 602 429 346, fax  371 595 100, email: knihovna@kasejovice.cz. Povolil Okresní  

úřad Plzeň - jih, dne 13.11.1991 pod  č.j. 006236/91. Jazykově  neupraveno. Vychází v nákladu  600  výtisků. Tisk Blatenská tiskárna. Tento výtisk vychází 

15.7. 2023, příští číslo Kasejovických novin vyjde 15. 8. 2023. Příjem příspěvků do KN č. 8/2023 do 31.7. 2023.                                         
—

— Prodám autosedačku značky BRITAX RÖMER 
SAFEFIX PLUS 2019 9-18kg s isofixem v modré barvě. 
Autosedačka je v dobrém stavu,  méně používaná. 
Součástí autosedačky je i originál letní potah BRITAX 
R O M E R .  C e n a  3 0 0 0  K č .  K o n t a k t y : 
v a c l a v. c a p @ c e n t r u m . c z ,  t e l .  7 7 6  3 8 4  5 3 0 . 
 Preferuji osobní předání autosedačky.

— Prodám palivo - odřezky z pily, cena 278 Kč/prm, 
stavební řezivo, cena po domluvě.  Tel: 607  816  548.

— Nabízím 3D FDM tisk z materiálů PLA a PETG do 
rozměrů 20x20x25cm včetně modelování. Tel:721 605 869

— Koupím hoblovku srovnávačku se spodním protahem, 
tesařský hoblík na 380 V, řetězovou dlabačku, lištovou 
sekačku MFku či bubnovku na sena. Tel. 703 680 317

— Koupím frézu Tera Vari systém MF 70 s nářadím i v horším 
stavu, lešení haki. Tel.  737 163 425.

— Prodám palivové dřevo, smrk, rovnané neštípané v délkách 
1 m – cena 900,- Kč/PRM, štípané sypané v délkách polen 
dle dohody – cena 1 200,- Kč/PRM. Doprava do 30 km od 
Kasejovic možná. Tel: +420 606 283 350. 

— Koupím frézu Terra Vari MF 70 i v horším stavu s nářadím, 
hoblovku s protahem. Tel: 603 429 372 

Inzerce

Nové knihy:
&  Robert Bryndza: Osudné svědectví
&  Marie Čtyroká: Růžové bludičky
&  Alice Horáčková: Rozpůlený dům
&  Naďa Horáková: Jeptiška pro markraběte
&  Táňa Keleová - Vasilková: Tichá bolest
&  František Niedl: Inspektor s velkým mozkem
&  Kateřina Surmanová: Šepot lesa
&  Magda Váňová: Učitelka angličtiny
&  Jeff Kinney: Deník malého poseroutky - Velká šance

Výpůjční doba: Po 8-13 hod, Út 12-17 hod.
Tel. 602 429 346, email: knihovna@kasejovice.cz

Informace z kasejovické knihovny

Upozorňujeme čtenáře knihovny, 
že knihovna bude od 4. 7. do 21. 7.  

z provozních důvodů uzavřena.


